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medlemmar 

Åström Kim  ordförande  
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 Jäppinen Pekka  ledamot  
 Jäppinen Sanni  ledamot  
 Karkinen Ronja  ledamot  
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Frånvarande Brax Saara  

 Frimodig Josephine  

 
Övriga närvarande Granström Anneli  styrelsens 

representant 
 

 Varik Kaspar  ungdomsfullmäktige
s representant 

 

 Keski-Lusa Toni   föredragande  
 Suni Marko   trafikplanerare avlägsnade kl 19.41 
 Mäkinen Seppo   planläggningsarkitek

t 
avlägsnade kl 18.55 
efter §120 

 Store Simon   detaljplanechef avlägsnade kl 18.35 
under §120 

 Wikström Suvi   protokollförare  
 Lehtonen Anniina   planläggningsarkitek

t 
avlägsnade kl 18.25 
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Underskrifter 
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Justering av protokollet Protokollet är justerat och godkänt. 
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Sammanträdets laglighet och beslutförhet 
Samhällstekniska nämnden 26.10.2023 § 117  
    

 
 

Beredare förvaltningssekreterare Suvi Wikström,  
fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 

 
Beslutsförslag Ordföranden konstaterar sammanträdet vara lagligen sammankallat och 

beslutfört. 
 

Beslut Ordföranden konstaterade sammanträdet vara lagligen sammankallat och 
beslutfört. 
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Justering av protokollet och val av protokolljusterare 
 
Samhällstekniska nämnden 26.10.2023 § 118    
    

 
Beredare förvaltningssekreterare Suvi Wikström, 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
Beslutsförslag Samhällstekniska nämnden beslutar 

 
1. välja två protokolljusterare att justera protokollet från detta 
sammanträde 
 
2. justera protokollet elektroniskt i enlighet med följande tidtabell: 
 
Fredag 27.10.2023 skickas protokollet per e-post till 
protokolljusterarna, som meddelar sitt godkännande senast tisdag 
31.10.2023. Om sekreteraren inte får ett meddelande om 
godkännande senast vid denna tidpunkt, anses protokollet vara 
godkänt. Protokollet undertecknas elektroniskt. 
 
Protokollet är offentligt framlagt onsdag 1.11.2023 på kommunens 
webbplats. Den allmänna besvärstiden inleds torsdag 9.11.2023. 
 

Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade enligt beslutsförslaget. Till 
protokolljusterare valdes Sanni Jäppinen och Antti Salonen. 
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Detaljplanen för Villa Hagas park (10109), anhängiggörande av detaljplanen och godkännande 
av programmet för deltagande och bedömning (MBL 62 § och 63 §) och godkännande av 
idéplanen 
Samhällstekniska nämnden 26.10.2023 § 119    
1145/10.02.03/2022  
 
 
Beredare Detaljplanechef Simon Store 
 Planläggningsarkitekt Anniina Lehtonen 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen    
 vikarie chef för kommunalteknik Toni Keski-Lusa 
 
 Samhällstekniska nämnden beslutar godkänna programmet för deltagande 

och bedömning (MBL 62 § och 63 §) för detaljplanen för Villa Hagas park 
inklusive idéplan samt godkänna att Heikki Viiri (Arkkitehtitoimisto HEIKKI 
VIIRI OY) fungerar som planförfattare. 

 
Behandling Under behandlingen gav Kim Liljequist följande anvisningsförslag: 

Parkeringsarrangemangen för bostäderna ska i mån av möjlighet (med 
undantag av tornhuset) genomföras på ett trivsamt sätt i anslutning till 
byggnaderna eller under dem. 

 
 Jenny Snellman, Sanni Jäppinen, Ann-Christine Sved, Teemu Kelkka, 

Hannu Valtanen, Kim Åström och Aleksander Polkko understödde 
anvisningen.  

 
 Ordföranden konstaterade att förslaget understöddes enhälligt. 
 
 Kim Liljequist gav följande förslag till anvisning: Om möjligt genomförs 

byggnaderna inte med platta tak. 
 
 Jenny Snellman, Sanni Jäppinen, Ann-Christine Sved, Teemu Kelkka, 

Hannu Valtanen, Antti Salonen, Pekka Jäppinen, Kim Åström, Aleksander 
Polkko och Ronja Karkinen understödde anvisningen. 

 
 Ordföranden konstaterade att förslaget understöddes enhälligt. 
  
 Kim Åström gav följande förslag till anvisning: I den fortsatta planeringen 

av området borde bostadsutbudet och bostädernas bottenlösningar med 
planbestämmelser riktas i synnerhet till familjernas och den kraftigt ökande 
seniorbefolkningens behov. 

 
 Kim Liljequist, Aleksander Polkko, Jenny Snellman, Antti Salonen, Pekka 

Jäppinen, Hannu Valtanen, Teemu Kelkka, Sanni Jäppinen, Ann-Christine 
Sved och Ronja Karkinen understödde anvisningen. 

 

mailto:fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi


 
 Kyrkslätts kommun 

Samhällstekniska 
nämnden 

Protokoll 12  7/38 

 
 
 Ordföranden konstaterade att förslaget understöddes enhälligt. 
 
 
 Sanni Jäppinen gav följande förslag till anvisning: I den fortsatt planeringen 

undersöks planområdets och anslutna områdens trafik- och ruttplan för 
fotgängare och cyklister. 

  
 Ronja Karkinen, Ann-Christine Sved, Pekka Jäppinen, Antti Salonen, Kim 

Åström och Teemu Kelkka understödde anvisningen. 
 
 Ordföranden konstaterade att förslaget understöddes enhälligt. 
 
 Ronja Karkinen gav följande anvisningsförslag: Områdets byggnader 

planeras i trä och deras och den övriga infrastrukturen med låga utsläpp så 
som krav på betong och asfalt med låg emission.  

  
 Kim Liljequist och Sanni Jäppinen understödde anvisningen. 
 
 Ordförande Kim Åström gav följande förslag till anvisning: I 

bygganvisningarna för området ska i mån av möjlighet gynnas byggande i 
trä och andra klimatsmarta lösningar.  

  
 Ann-Christine Sved, Kim Liljequist, Antti Salonen, Hannu Valtanen, Ronja 

Karkinen, Teemu Kelkka och Jenny Snellman understödde anvisningen.  
 
 Ordföranden konstaterade att Karkinens och Åströms förslag till 

anvisningar motsvarar varandra och hörde sig för om de som understödde 
Karkinens förslag understödde Åströms förslag. De som understödde 
Karkinens förslag understödde också Åströms förslag så Åströms 
anvisning förblir i kraft och det understöddes enhälligt.  

 
 Ronja Karkinen gav följande anvisningsförslag: Planområdet granskas 

ännu under den synvinkeln om några andra byggnader på området utöver 
Villa Haga kunde bevaras. 

  
 Sanni Jäppinen, Kim Liljequist, Ann-Christine Sved och Pekka Jäppinen 

understödde anvisningen.  
 
 Ordföranden konstaterade att förslaget understöddes enhälligt. 
 
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade i enlighet med beslutsförslaget och 

gav följande anvisningar för den fortsatta planeringen: 
 
1. Parkeringsarrangemangen för bostäderna ska i mån av möjlighet (med 
undantag av tornhuset) genomföras på ett trivsamt sätt i anslutning till 
byggnaderna eller under dem. 
 
2. Om möjligt genomförs byggnaderna inte med platta tak. 
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3. I den fortsatta planeringen av området borde bostadsutbudet och 
bostädernas bottenlösningar med planbestämmelser riktas i synnerhet till 
familjernas och den kraftigt ökande seniorbefolkningens behov 
 
4. I den fortsatt planeringen undersöks planområdets och anslutna 
områdens trafik- och ruttplan för fotgängare och cyklister 
 
5. I bygganvisningarna för området ska i mån av möjlighet gynnas 
byggande i trä och andra klimatsmarta lösningar. 
 
6. Planområdet granskas ännu under den synvinkeln om några andra 
byggnader på området utöver Villa Haga kunde bevaras. 

 
 
Redogörelse Beskrivning 
  
 Detaljplanen för Villa Hagas park ingår i det av Kyrkslätts 

kommunfullmäktige godkända planläggningsprogrammet för åren 2023–
2027. Markägaren har lämnat in ett initiativ om ändring av planen och 
kommunstyrelsen godkände vid sitt sammanträde 23.10.2023 avtalet om 
inledande av planläggning. Projektet har getts namnet detaljplanen för Villa 
Hagas park.  

  
 Projektet ligger i Kyrkslätts kärncentrum, strax norr om järnvägsstationen. 

Centrala markägare är Kyrkslätts kommun, Senatsfastigheterna, Y-säätiö 
och KOy Kirkkonummen Liiketalo. Planeringsområdets areal är ca 10 ha. 
Det gränsar i väster till Wiksvägen, i söder till Stationsbågen och i norr till 
Finnsbackastigen. I östra delen gränsar planeringsområdet delvis till 
Stationsvägen och delvis till Ervastvägen. På planeringsområdet ligger 
idag Kyrkslätts skolcentrum, affärsbyggnader, den gamla hälsocentralen 
samt vånings- och radhus och den skyddade Villa Haga med 
gårdsbyggnader.  

 
 Målet med programmet för deltagande och bedömning är att informera 

områdets invånare om planens bakgrund och syfte samt eftersträvade 
tidtabell.  

 
 Planens mål 
 
 Detaljplanen för Villa Hagas park är del av en större helhet, med vilken 

man strävar efter att utveckla Kyrkslätts centrums trivsel och 
attraktionskraft. Ändringen bottnar i den gällande delgeneralplanen, vars 
avsikt är att utveckla centrumområdet till ett urbant tättbefolkat och 
modernt centrum. På planeringsområdet placeras såväl flervåningshus, 
radhus som småhusboende, vilket möjliggör ett mångsidigt bostadsutbud 
för kommuninvånarna som bor på olika sätt. På området placeras också 
affärsutrymme och tjänster. Den nuvarande Villa Hags park utvidgas så att 
den sträcker sig ända till områdets norra gräns. Längs parken placeras 
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vistelseområden och lekplatser. Genom parken löper en för området viktig 
rekreationsrutt. Antalet nya invånare på det kommande planområdet har 
beräknats bli cirka 2000. 

 
 Preliminär tidtabell och deltagande 
 
 I programmet för deltagande och bedömning har man gjort upp en 

preliminär gräns för projektet, som preciseras enligt behov då 
planeringsprocessen framskrider. I samband med anhängiggörandet av 
planen presenteras idéplanerna som visualiserar den kommande 
stadsstrukturen med gatu- och rekreationsnät samt byggandets omfattning. 
Planförslaget utarbetas år 2024 och målet är att godkänna planen under år 
2025. Deltagande, intressenter och samarbete beskrivs i programmet för 
deltagande och bedömning. 

 
 Tilläggsmaterial 
 
 Program för deltagande och bedömning och idéplan för detaljplanen för 

Villa Hagas park 
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Ändring och utvidgning av detaljplanen för Perälänäset (projekt 40122), godkännande av 
programmet för deltagande och bedömning i enlighet med MBL 62 § och 63 § 
Samhällstekniska nämnden 26.10.2023 § 120    
771/10.02.03/2023  
 
 
Beredare planläggningsarkitekt Seppo Mäkinen 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen    
 vikarie chef för kommunalteknik Toni Keski-Lusa 
 
 Samhällstekniska nämnden beslutar godkänna programmet för deltagande 

och bedömning för ändring och utvidgning av detaljplanen för Perälänäset 
enligt 62 § och 63 § i MBL. 

 
  
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade enligt beslutsförslaget. 
 
Redogörelse ESA-banans planeringssituation och behov av planändring 
 
 Planeringen av direktbanan Esbo-Salo (ESA-banan) har framskridit i två 

etapper sedan år 2018 då utarbetandet av översiktsplanen för banan 
inleddes. För godkännandet av utredningsplanen ska en med planen 
förenlig banlinje vara anvisad i den lagakraftvunna generalplanen. För 
detta ändamål beslutade man utarbeta delgeneralplanen för 
trafikkorridoren i norra Kyrkslätt som anhängiggjordes år 2019. 
Delgeneralplanens planförslag var framlagt sommaren 2023.  

 Uppgörandet av järnvägsplanerna som preciserar ESA-banans 
utredningsplan inleddes år 2021 under ledning av Entimmeståget till Åbo 
Ab (m.a.o. projektbolaget). Med järnvägsplanen för Veikkolaområdet 
preciseras de i utredningsplanen för banan framförda lösningarna särskilt 
med anledning av ändringar i trafikarrangemangen och gatuområdena på 
de områden där man bland annat måste omorganisera befintliga 
trafikförbindelser på grund av byggandet av banan. Detta gäller särskilt 
området söder om Perälänjärvi eftersom järnvägsplanen för området 
färdigställs under hösten 2023. I den avgörs bland annat Perälävägens nya 
linjering som anvisas mellan den nu planerade banlinjeringen och 
Perälänjärvi. 

 
 Enligt 10 § i banlagen ska en utredningsplan och en järnvägsplan som 

gäller byggande av en järnväg grunda sig på en sådan plan med 
rättsverkningar som avses i markanvändnings- och bygglagen och i vilken 
järnvägsområdets läge och dess förhållande till övrig områdesanvändning 
har kartlagts. Gällande planer måste därför ändras, så att man kan låta 
godkänna och genomföra de lösningar som föreslagits i järnvägsplanen. I 
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detaljplanen ska också behoven av och lösningar gällande bullerskydd tas 
i beaktande.  

 
 Gällande detaljplaner 
 
 I de gällande detaljplanerna för Perälänäset och Perälänjärvi 

(lagakraftvunna 2016 och 2014) har banlinjen anvisats med 
områdesreserveringen EV/LR (Skyddsgrönområde / Järnvägsområde). För 
områdesreserveringen i fråga gäller bland annat en bestämmelse enligt 
vilken man får reparera befintliga bostadsbyggnader, men då ska 
ljudisoleringen i byggnadens ytterväggar samt fönster och andra 
konstruktioner vara minst 35 dB (A). I och med byggandet av banan 
upphör utnyttjandet av fastigheterna på området för bostadsbyggande och 
för dem tillämpas inlösningsförfarande i sinom tid. 

 
Planprocess och preliminär tidtabell 
 
Kommunfullmäktige har vid sitt sammanträde 9.10.2023 § 72 beslutat föra 
in ändringen och utvidgningen av detaljplanen för Perälänäset i 
planläggningsprogrammet.  
 
I programmet för deltagande och bedömning har man gjort upp en 
preliminär gräns och en tidtabell för projektet, som preciseras enligt behov 
då planeringsprocessen framskrider. I avgränsningen ingår i det här skedet 
också Åboledens (Vt1) vägområde invid planändringsområdet, för att man 
ska kunna säkerställa beaktandet av utrymmesbehov som eventuella 
ändringar i trafikområdet förutsätter. Utarbetandet av planförslaget och 
godkännandet av planen sker år 2024. Deltagande, intressenter och 
samarbete beskrivs i programmet för deltagande och bedömning. 

 
Bilagor: 
- Detaljplanen för Perälänäset, ändring och utvidgning av detaljplan, 
programmet för deltagande och bedömning.   
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Utlåtande om Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nylands plan för väghållningen och trafiken 
för åren 2024–2027 
Samhällstekniska nämnden 26.10.2023 § 121    
1068/08.00.00/2019  
 
 
Beredare Trafikplanerare Marko Suni  
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Direktör för serviceområdet för samhällsteknik Anna-Kaisa Kauppinen 
 vikarie chef för kommunalteknik Toni Keski-Lusa    
 
 Samhällstekniska nämnden beslutar 

 
1 
föreslå kommunstyrelsen att Kyrkslätts kommun ger det bifogade 
utlåtandet gällande Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nylands plan för 
väghållningen och trafiken 2024–2027 
 
2 
justerar denna paragraf vid sammanträdet. 

 
Behandling Under behandlingen gav ordförande Kim Åström följande 

preciseringsförslag: I sista stycket: "Nopeuden alentaminen" (sänkning av 
hastigheten) ändras att lyda "ylinopeuden torjuminen” (bekämpning av 
överhastighet). 

 
 Aleksander Polkko, Kim Liljequist, Hannu Valtanen, Antti Salonen, Ann-

Christine Sved och Pekka Jäppinen understödde förslaget.  
 
 Ordföranden konstaterade att förslaget understöddes enhälligt. 
 
 Under diskussionen framställde Antti Salonen följande förslag till tillägg i 

utlåtandet: Gång- och cykelleden mellan Veikkola och Heparivägen ska 
läggas till i utlåtandet. Detta har också föreslagits tidigare och det är 
mycket viktigt med tanke på skolelevernas säkerhet. 

 
 Aleksander Polkko, Pekka Jäppinen, Kim Åström, Ronja Karkinen, Hannu 

Valtanen, Teemu Kelkka, Ann-Christine Sved och Kim Liljequist 
understödde förslaget.  

 
 Ordföranden konstaterade att förslaget understöddes enhälligt. 
 
 Under diskussionen gav Ronja Karkinen följande förslag till ändring: 

Dessutom tilläggs i utlåtandet att kommunen ber NTM-centralen utveckla 
bedömningen av ändringen av trafikprestationen så att man bättre förstår 
hur t.ex. de nationella klimatåtgärderna troligen kommer att påverka 
användningen av lederna i framtiden. 
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 Sanni Jäppinen, Ann-Christine Sved och Pekka Jäppinen understödde 

förslaget.  
 
 Ordföranden konstaterade att förslaget inte understötts enhälligt, varmed 

man ska rösta om saken.  
 
 Ordföranden startade omröstningen. De som understöder föredragandens 

utgångsförslag röstar ”ja” och de som understöder Ronja Karkinens 
ändringsförslag röstar ”nej”.  

 
 Ordföranden avslutade omröstningen. Rösterna fördelades enligt följande: 
 
 6 ja-röster (Valtanen, Polkko, Salonen, Liljequist, Snellman, Åström) 
 4 nej-röster (Karkinen, Sved, Jäppinen S., Jäppinen P.) 
 1 blank (Kelkka), varmed utgångsförslaget vann.  
 
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade 

 
1 
föreslå kommunstyrelsen att Kyrkslätts kommun ger det bifogade 
utlåtandet gällande Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nylands plan för 
väghållningen och trafiken 2024–2027 
 
2 
göra följande ändringar i utlåtandet: 
 
 
2.1 Sista stycket i utlåtandet preciseras: "Nopeuden alentaminen" 
(sänkning av hastigheten) ändras att lyda "ylinopeuden torjuminen” 
(bekämpning av överhastighet) 
 
2.2 Gång- och cykelleden mellan Veikkola och Heparivägen ska läggas till i 
utlåtandet. Detta har också föreslagits tidigare och det är mycket viktigt 
med tanke på skolelevernas säkerhet. 
 
3. 
justera denna paragraf vid sammanträdet. 

 
 
 
Redogörelse Begäran om utlåtande 

 
Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nyland sänder till kommunerna 
för användning och eventuellt utlåtande en plan för väghållningen och 
trafiken för åren 2024 - 2027. Utlåtanden och kommentarerna om planen 
ska sändas senast 31.10.2023. Planen uppdateras årligen och publiceras 
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endast i digitalt format på finska och svenska på webbadressen 
https://www.tienpidonsuunnitelma.fi/?lang=sv. 
 
Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nylands plan för väghållningen och 
trafiken omfattar landskapen Nyland, Egentliga Tavastland och Päijänne-
Tavastland. I planen beskrivs ramvillkoren och fokuspunkterna för 
ekonomin och verksamheten för väghållningen på området och i den 
föreslås åtgärder som den sannolika kommande finansieringen av 
väghållningen möjliggör på verksamhetsområdet. I planen föreslås inga 
större utvecklingsprojekt för flera miljoner, vilka kräver separat finansiering 
som beviljas av riksdagen för genomförandet. 
 
Nylands NTM-centrals väghållning grundar sig påanslaget för 
bastrafikledshållning i statens budget med undantag av stora enskilda 
utvecklingsinvesteringar som Trafikledsverket svarar för. De i statens 
budget beviljade anslagen för utveckling av väghållningen och vägnätet är 
inte tillräckliga för att upprätthålla det nuvarande vägnätet i tillräckligt skick 
och för att utveckla det så att det motsvarar de nuvarande behoven. På 
den nuvarande anslagsnivån ökar reparationsskulden ännu mer. Utöver 
väghållning har Nylands NTM-central anvisats anslag också för 
kollektivtrafiktjänster.  

 
 
Finansiering av Nylands NTM-centrals väghållning och trafik och 
verksamhetsmiljö 

 
Finansieringen av basväghållningen som står till Nylands NTM-centrals 
förfogande år 2023 enligt situationen i juni uppgår till ca 121 miljoner euro. 
Som jämförelse hade för år 2022 föreslagits 138 miljoner euro, men nivån 
har under det senaste årtiondet varit under 100 miljoner euro. Det dagliga 
underhållet av landsvägarna är den största posten inom underhållet på 
årsnivå. Beläggningen utgör den största utgiftsposten inom reparation, 
men anslagens köpkraft har rasat jämfört med tidigare år bland annat på 
grund av att oljan och beläggningsentreprenader blivit dyrare. 
Reparationsskulden ökar i år särskilt på det lägre vägnätet. Stoppande av 
reparationsskulden och hållbart och långsiktigt underhåll kräver permanent 
höjning av finansieringsnivån för vägunderhåll i statsbudgeten. 
 
Finansiering av basväghållningen (underhåll och skötsel) ökade för ett 
ögonblick i början av årtiondet, då flera vägavsnitt i dåligt skick belades 
även i Kyrkslätt. Utöver minskningen av anslag har den ovan nämnda 
kostnadsökningen försämrat möjligheterna för vägunderhåll och särskilt 
beläggning av vägar. I Nyland är det årliga behovet av ny beläggning på 
vägar cirka 700 kilometer, av vilka man i år kan göra 360 kilometer. 
 
Vägnätets längd på Nylands område är ca 12 % av hela landets vägnät, 
men där uppstår en tredjedel av trafikprestationerna i hela landet. Också 
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den tunga trafikens andel på området är exceptionellt stor, ungefär en 
fjärdedel av transportprestationerna i hela landet. Med anledning av större 
trafikvolymer än i resten av landet, slits vägnätet fortare än genomsnittet.  
 
Investeringarna för förbättring av trafiknätet gäller höjning av trafikens 
servicenivå, så som ökandet av säkerhet och smidighet i fråga om resor 
och transporter. 
 
Dessa förbättringsåtgärder är ganska få på projektlistorna de närmaste 
åren. 
 
 
Plansituationen åren 2024-2027 
 
NTM-centralens mål är att den här hösten inleda byggandet av en gång- 
och cykelväg på Åbovägen (lv 110) från Veikkola till Kolmiranta. Projektet 
hör till de små projekten MBT-avtalsperioden 2020-2023 och det 
genomförs i samarbete med Kyrkslätts kommun. Projektet syns i 
plankartan för år 2023. 

 
På kartorna i väghållnings- och trafikplanen visas de viktigaste projekten. I 
kartan för åren 2024-2027 syns planperiodens mest brådskande 
projektbehov, som det finns knappt om på Nylands NTM-centrals område. 
Det enda utvecklingsprojektet som ligger delvis i Kyrkslätt är Åbovägens (lv 
110) gång- och cykelväg från Brobackavägen i Esbo till Kolmiranta, alltså 
en viktig fortsatt förbindelse till förbindelsen Veikkola-Kolmiranta som man 
nu börjar bygga. Av den ligger ett cirka 400 meter långt avsnitt på 
Kyrkslätts kommuns sida. Trafikledsverkets investeringsprogram för åren 
2024–2031, som kommunen gav ett utlåtande om i februari 2023, 
innehåller inte heller större utvecklingsprojekt i Kyrkslätts område. 
Kommunen strävar ändå efter att för sin del aktivt främja de viktigaste 
projekten som också i nuläget ska prioriteras i kommunen. Många projekt 
skjuts upp eller kan till och med bli utan statlig finansiering under de 
kommande åren. Kommunernas egen roll betonas också särskilt i 
markanvändningsprojekt. Denna utvecklingstrend ska man vara beredd på. 
 
Den här hösten har planen MBT 2024-2027 blivit färdig. De flesta projekten 
i planen syns av olika skäl inte på kartan för väghållning och trafik. MBT-
avtalsförhandlingarna förs före år 2024 och i MBT-avtalet fastställs den 
kommande periodens utvecklingsprojekt som kan tas upp i 
utvecklingsinvesteringarna de kommande åren.  
 
I Kyrkslätt har man tidigare på 2020-talet genomfört följande projekt endera 
med separat finansiering av regeringen, som MBT-projekt eller med NTM-
centralens verksamhetsfinansiering. År 2020 byggdes trafikljusen på 
Västerledens (sv 51) och Obbnäsvägens ramper och år 2021 färdigställdes 
belysningen på Sv 50 Ring III mellan Mankby och st 51. Skyddsvägen och 
hållplatserna i Kolsarby byggdes som gemensamt projekt med kommunen 
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på Obbnäsvägen (2021) och ifjol Grävlingsvägens hållplatsbreddning till 
Gesterbyvägen som en liten trafiksäkerhetsåtgärd. 
 
Kyrkslätts kommun ger det bifogade utlåtandet om Närings-, trafik- och 
miljöcentralen i Nylands plan för väghållningen och trafiken 2024-2027. 
 
 
Bilaga:  
Kyrkslätts kommuns utlåtande om Närings-, trafik- och miljöcentralen i 
Nylands plan för väghållningen och trafiken för åren 2024-2027. 
 
Tilläggsmaterial: 
- Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nylands plan för väghållningen och 
trafiken 2024–2027 
- Kartta_UUDELY_hankkeet_2023 

 - Kartta_UUDELY_hankkeet_2024/-2027 
 
Beslutshistoria 
   



 
 Kyrkslätts kommun 

Samhällstekniska 
nämnden 

Protokoll 12  17/38 

 
 
 
Begäran om omprövning av underhållsbidrag för enskilda vägar år 2023 – Vattenkvarnsvägens 
väglag 
Samhällstekniska nämnden 26.10.2023 § 122    
152/08.01.04/2023  
 
 
Beredare Chef för kommunalteknik Toni Keski-Lusa 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen    
 vikarie chef för kommunalteknik Toni Keski-Lusa 
 
 Samhällstekniska nämnden beslutar 

 
1.  
godkänna Vattenkvarnsvägens väglags begäran om omprövning 5.9.2023 
 
2. 
bevilja Vattenkvarnsvägens väglag underhållsbidrag enligt underhållsklass 
3, vilket för Vattenkvarnsvägens väglags längd 1 km är 340 €. 

 
  
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade enligt beslutsförslaget. 
 
 
Redogörelse Vattenkvarnsvägens väglag (KTJ-beteckning 000-2006-K32163) har 

5.9.2023 lämnat in en begäran om omprövning av Kyrkslätts kommuns 
samhällstekniska nämnds beslut 23.8.2023 § 86 gällande 
underhållsbidraget för enskilda vägar 2023 för Vattenkvarnsvägens 
väglags del.  

 
 Samhällstekniska nämnden har med sitt beslut låtit bli att bevilja 

Vattenkvarnsvägens väglag underhållsbidrag. Väglaget har tillställt de 
bilagor som fordrats inom utsatt tid.  

 
 Vattenkvarnsvägens väglags yrkan 
 
 Väglaget yrkar på att väglaget betalas underhållsbidrag enligt allmän 

bidragspraxis, vilket för Vattenkvarnsvägens väglags del är 340 €.  
 
 Motiveringar 
 
 Väglagets ordförande verkar som väglagets ordförande för första gången. 

Enligt uppgifter väntade ordföranden på att per e-post skilt bli informerad 
om vilka bilagor som möjligen ska fogas till bidragsansökan.   
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 Enligt samhällstekniska nämndens protokollsutdrag 23.8.2023 har de som 

sökt bidrag sänts en påminnelse per e-post 6.7.2023 om bilagor som 
saknas. Väglagets ordförande har gått igenom sin e-post från den 
tidpunkten och kan påvisa att bidragssökanden inte fått påminnelsen.  

  
 Väglaget anser att väglaget har rätt att få bidragsbeslutet korrigerat, i 

synnerhet eftersom påminnelsen 6.7.2023 inte nått sökanden, och att 
väglaget är berättigat till ett bidrag om ca 340 €. Väglaget motiverar också 
sin begäran om omprövning med att bilagan ursprungligen inte fogats till 
ansökan på grund av väglagets ordförandes brist på erfarenhet och att 
detta var ett mänskligt misstag.   

 
 I samband med denna begäran om omprövning sänder vi bilagan som 

saknas och som är orsaken till att ansökan om bidrag ursprungligen 
avslagits.   

 
 Bemötande 
 
 Obligatorisk bilaga för alla som sökt underhållsbidrag är 

revisionsberättelsen eller protokoll från vägstämman där bestyrelsen eller 
ordföranden beviljats ansvarsfrihet. De väglag som inte har lämnat utdrag 
ur KTJ år 2020 eller därefter och de väglag vars vägdelar ändrat, ska 
också tillställa väglagets registerutdrag ur registret för enskilda vägar, 
utdrag ur KTJ. 

 
 De obligatoriska bilagorna för ansökan om underhållsbidrag och den utsatt 

tiden för tillställande av dem ingår i bidragsvillkoren som godkänts av 
Kyrkslätts kommuns samhällstekniska nämnd 16.12.2021 och i blanketten 
för ansökan om bidrag.  

 
 Kommunen har 6.7.2023 sänt en påminnelse per e-post till de väglag som 

saknar obligatoriska bilagor. Vattenkvarnsvägens väglags e-postadress 
har saknats från denna postningslista.  

 
 Vattenkvarnsvägens väglag har tillsammans med omprövningsbegäran 

5.9.2023 tillställt ett KTJ-utdrag år 2021 och protokollet från väglagets 
årsstämma, enligt vilket ordföranden beviljats ansvarsfrihet.  

 
 Väglaget har haft flera möjligheter under ansökningen av bidrag att få 

uppgifter om bidragsvillkoren och de obligatoriska bilagor som behövs för 
att bidrag ska beviljas och att tillställa dem inom utsatt tid. Kommunens 
påminnelse om bidragen till enskilda vägar har dock blivit osänt till 
Vattenkvarnsvägens väglag. 
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Begäran om omprövning av ombyggnadsbidrag för enskilda vägar år 2023 – Kvarnby enskilda 
väglag 
Samhällstekniska nämnden 26.10.2023 § 123    
152/08.01.04/2023  
 
 
Beredare chef för kommunalteknik Toni Keski-Lusa 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen   
 vikarie chef för kommunalteknik Toni Keski-Lusa 
 
 Samhällstekniska nämnden beslutar 

1. godkänna Kvarnby enskilda väglags begäran om omprövning 14.9.2023 
2. understöda Kvarnby enskilda väglags ombyggnadsprojekt för 60 % av 
beräkningen av de totala kostnaderna, dvs. 5 580 €. 

 
  
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade enligt beslutsförslaget. 
 
 
Redogörelse Kvarnby enskilda väglag (KTJ-beteckning 000-2007-K019566) har 

14.9.2023 lämnat in en begäran om omprövning av samhällstekniska 
nämndens beslut 23.8.2023 § 83 Ombyggnadsbidrag för enskilda vägar år 
2023 gällande ombyggnadsbidraget till Kvarnby enskilda väg.  

 
 Samhällstekniska nämnden har beslutat att inte bevilja Kvarnby enskilda 

väglag ombyggnadsbidrag. Motiveringar är den vid synen upptäckta 
försummelse av underhåll av dikena och att vanlig väghållning inte 
understöds med ombyggnadsbidrag. 

 
 Kvarnby väglags krav 
 
 Väglaget kräver att Kvarnby enskilda väglags ansökan om 

ombyggnadsbidrag 29.3.2023 behandlas på nytt och godkänns. 
  
 Motiveringar 
 
 I projektet för ombyggnad av dikena är det inte bara fråga om 

underhållsröjning av Kvarnbyvägens diken, utan om fördjupning av dikena 
för att det inte ska samlas vatten på vägen på grund av rikliga regn. De 
nuvarande dikena leder inte tillräckligt med vatten, varför ombyggnad av 
dem är nödvändigt för att vägunderlaget inte ska samla för mycket fukt.  
Kvarnbyvägen leder till Meiko friluftsområde, varför det finns rikligt med 
trafik på vägen och vägens räckvidd kräver ombyggnad av dikena. 

 
 Bemötande 
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 Vid tidpunkten för synen 14.6.2023 fanns det växtlighet i dikena, men det 

ifrågavarande ombyggnadsprojektet för Kvarnby enskilda väglags diken är 
enligt en tilläggsutredning inte röjning/slåtter av växtlighet utan en mer 
omfattande fördjupning av dikena vid ställena enligt ombyggnadsplanen. 
Vid dessa ställen är dikena alltför grunda i förhållande till nederbörden, 
vattnet samlas på vägen och orsakar fuktbelastning på vägkonstruktionen. 
En sådan förbättring av dräneringen av vägen kan anses som ombyggnad. 

 
   



 
 Kyrkslätts kommun 

Samhällstekniska 
nämnden 

Protokoll 12  21/38 

 
 
 
Samhällstekniska nämndens sammanträden år 2024 och till detta anslutna bestämmelser 
Samhällstekniska nämnden 26.10.2023 § 124    
715/00.00.01/2021  
 
 
Beredare Förvaltningssekreterare Suvi Wikström 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen    
 vikarie chef för kommunalteknik Toni Keski-Lusa 
 
 Samhällstekniska nämnden beslutar 

 
1. 
sammanträda kl. 17.00 enligt följande år 2024: 
 
to 18.1, on 14.2, to 21.3, to 25.4, on 22.5, to 13.6, to 15.8, to 29.8, to 26.9, 
to 24.10, to 21.11 och to 12.12. 
 
Om extra sammanträden fattas separat beslut. Sammanträdena ordnas i 
mötesrum i Kyrkslätts kommuns kommunhus eller på distans som 
elektroniska sammanträden. Sådana sammanträden där större 
planläggningsärenden behandlas hålls som närvarosammanträden 
eftersom växelverkan och informationsförmedlingen är bättre vid 
livesammanträden än vid distanssammanträden 
 
2 
att sammanträdeskallelsen skickas elektroniskt till ledamöterna senast fyra 
dagar före sammanträdet 
 
3 
att nämndens protokoll justeras elektroniskt av två av nämnden valda 
protokolljusterare senast tisdagen efter sammanträdet. Om tisdagen inte är 
en arbetsdag justeras protokollet den första arbetsdagen därefter 
 
4. 
att nämndens protokoll publiceras på kommunens webbplats den första 
arbetsdagen efter justeringsdagen 
 
5. 
att direktören för samhällstekniska väsendet som föredragande, en 
protokollförare som direktören för samhällstekniska väsendet förordnat 
samt andra förordnade tjänsteinnehavare som sakkunniga närvarar vid 
sammanträdena. Då föredraganden är förhindrad eller jävig fungerar 
sektordirektörens vikarie som föredragandens vikarie. 
 
6. 
att ovan nämnda förfarande gäller tills vidare. 
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Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade enligt beslutsförslaget. 
 
 
Redogörelse Om sammanträdesförfarandet stadgas i kommunens förvaltningsstadga, 

kapitel 20 paragraferna 143–167. Enligt 147 § i förvaltningsstadgan ska 
sammanträden för kommunens organ hållas den tid och på den plats som 
organet beslutat. Ett sammanträde hålls också om ordföranden anser det 
vara påkallat eller om en majoritet av ledamöterna i organet gör en 
framställning till ordföranden om att ett sammanträde ska hållas för 
behandling av ett angivet ärende. Ordföranden bestämmer 
sammanträdestiden. Ordföranden kan av grundad anledning inställa ett 
sammanträde. 

 
  
 
 Enligt 152 § i förvaltningsstadgan ska en ledamot som är förhindrad att 

delta i ett sammanträde be sin ersättare delta i sitt ställe. I undantagsfall 
kan ordföranden, föredraganden eller organets sekreterare förmedla 
kallelsen till ersättaren. En ersättare kan också kallas till behandling av ett 
enstaka ärende. 

 
  
 
 Enligt 153 § i förvaltningsstadgan har vid kommunala organs 

sammanträden utöver ledamöterna och föredraganden även 
kommundirektören och kommunstyrelsens ordförande närvaro- och 
yttranderätt. Kommunstyrelsen utser bland sina ordinarie medlemmar 
representanterna till nämnderna. Vid samhällstekniska nämndens 
sammanträde har ungdomsfullmäktiges representant närvaro- och 
yttranderätt. Ungdomsfullmäktiges representant har inte närvarorätt då 
sekretessbelagda uppgifter anknyter till de handlingar som ska behandlas. 
Beslut om andra personers närvaro- och yttranderätt fattas av respektive 
organ, organets ordförande eller organets föredragande. 

 
  
 
 Enligt 148–149 § i förvaltningsstadgan sänds sammanträdeskallelsen, eller 

besked om när och var kallelsen kan hämtas elektroniskt till den officiella 
e-postadressen som kommunen tilldelat. Kallelsen ska förutom till 
ledamöterna sändas till de som har närvarorätt eller närvaroplikt vid 
samhällstekniska nämndens sammanträde. 
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 Kallelsens mottagare är skyldiga att se till att den mottagande e-posten 

fungerar och försäkra sig om att hen kan logga in i mötessystemet före 
sammanträdet. 

 
  
 
 Samhällstekniska nämndens föredragningslistor med bilagor publiceras på 

kommunens webbsida i enlighet med 150 § i förvaltningsstadgan. 
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Situationsöversikt av budgetutfallet 
Samhällstekniska nämnden 26.10.2023 § 125    
4/02.02.02/2023  
 
 
Beredare Direktören för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen   
 vikarie chef för kommunalteknik Toni Keski-Lusa 
 
 Samhällstekniska nämnden beslutar anteckna situationsöversikten för 

kännedom. 
  
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade enligt beslutsförslaget. 
 
 
Redogörelse Situationsöversikten av utfallet av budgeten för serviceområdet för 

samhällsteknik samt investeringarna presenteras vid sammanträdet. 
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Svar på fullmäktigemotion 20/2021: Körsbärspark i Kyrkslätt 
Samhällstekniska nämnden 26.10.2023 § 126    
676/10.03.01.02/2021  
 
 
Beredare Underhållschef Annika Selart och kommunträdgårdsmästare Timo Barman 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 
 

Beslutsförslag Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen   
 vikarie chef för kommunalteknik Toni Keski-Lusa 
 
 Samhällstekniska nämnden beslutar ge svaret enligt redogörelsedelen på 

fullmäktigemotion 20/2021 och föreslå kommunstyrelsen och vidare 
kommunfullmäktige att fullmäktige anser att svaret är tillräckligt och 
motionen slutbehandlad. 

 
Behandling Under diskussionen framställde Antti Salonen följande anvisning: 

Kommuninvånarnas/företagens möjligheter att engagera sig beaktas då 
parken anläggs. 

 
 Ronja Karkinen, Hannu Valtanen, Kim Liljequist, Sanni Jäppinen, Jenny 

Snellman, Kim Åström, Ann-Christine Sved och Teemu Kelkka 
understödde anvisningen. 

 
 Ordföranden konstaterade att anvisningen understöddes enhälligt. 
 
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade enligt beslutsförslaget. 
 
 
Redogörelse Körsbärsträdens blomningstid är kort, sammanfaller med den varma 

perioden, är bara en vecka lång. Parken kunde till sina konstruktioner och 
till sin växtlighet vara mångsidigare. Underhållstjänsterna föreslår att 
växtlighetsalternativ utöver körsbär kunde vara andra blommande träd, 
t.ex. prydnadsäpple, varvid parkens blomningstid kan förlängas. I 
anslutning till parken kan man dessutom plantera andra träd i japansk 
anda, så som katsura, japansk vingnöt och magnolia.  

 
                                           Kommunaltekniska underhållstjänsterna föreslår att en park med 

blommande träd genomförs som kommunalteknisk investeringsprojekt 
tidigast år 2027. Förslag om läge:                                       

 
                                           Sockenstuguparken, Finnsbackaparken, Kyrkdalsparkens norra område, 

Åängens ängar. 
 
Beslutshistoria Kommunfullmäktige 31.05.2021 § 55  
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 Fullmäktigegruppen Pro Kyrkslätt / Minna Hakapää, Elina Utriainen, Pekka 

M. Sinisalo, Outi Saloranta-Eriksson, Noora Piili, Antti Kilappa och Anni-
Mari Syväniemi lämnade följande motion vid kommunfullmäktiges 
sammanträde 31.5.2021: 

 
 ”Parker är en väsentlig del av en trivsam tätort. Pro Kyrkslätt föreslår att 

körsbärsträd planteras i något av Kyrkslätts redan befintliga nio parker eller 
i ett helt nytt parkområde. Detta skulle öka Kyrkslättsbornas trivsel och 
stärka den positiva bilden av kommunen. Projektet kunde genomföras till 
exempel som ett gemensamt projekt för kommunen och kommuninvånarna 
genom att skaffa sponsorer för trädplantorna. 

 
 Körsbärsträd skulle naturligt passa in bland annat i Kyrkdalens park i 

närheten av Köpcentret Kirsikka. 
 
 
 Kyrkslätt 31.5.2021 
 Pro Kyrkslätt” 
 
 Utöver av Minna Hakapää, Elina Utriainen, Pekka M. Sinisalo, Outi 

Saloranta-Eriksson, Noora Piili, Antti Kilappa och Anni-Mari Syväniemi 
undertecknades motionen av följande fullmäktigeledamöter: Patrik Lundell, 
Anna-Mari Toikka, Timo Haapaniemi, Irja Bergholm, Marjut Frantsi-Lankia, 
Linda Basilier, Sanni Jäppinen och Anni-Mari Syväniemi.    

   
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade sända motionen till kommunstyrelsen för 

beredning.  
 
 
 
 Samhällstekniska nämnden 18.11.2021 § 161    
 676/10.03.01.02/2021    
 
 
Beredare Parkmästare Timo Barman och vik. chef för kommunalteknik Ylva 

Wahlström, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
 De kommunaltekniska tjänsterna konstaterar följande som svar på 

fullmäktigemotionen: 
 
 Grundande av en körsbärspark är en betydande investering, och därmed 

krävs det förhandsplanering för att se till att parken blir livskraftig. För att 
säkerställa ett hållbart slutresultat fordras det jordmåns-
/bördighetsundersökningar av växtunderlaget och jordmånen på den 
eventuella växtplatsen, så att man kan försäkra sig om att växterna har 
förutsättningar för att frodas på det planerade området. 
Iståndsättningsåtgärderna på växtunderlaget baserar sig på  
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analysresultaten. Körsbärsparkens gräsmatta ska också planeras med ett 
slitstarkt växt- och växtplatsval som håller stora antal besökare. Det fanns 
ett planteringsområde med några bergkörsbärsträd (Prunus sargentii) i 
Kyrkdalsparken. Området utsattes ständigt för ofog. Man bytte ut träden 
som dött, och de som inte dött med anledning av ofoget, dog av skador på 
grund av fel slags växtunderlag, så som för blött underlag.   

 
 Körsbärsparksplanen kunde inkluderas i något av de följande eventuella 

nya investeringsobjekten så att man redan i planeringsskedet kunde 
beakta växtplatsen och fordringarna på växtunderlaget samt installeringar 
av eventuella bevattningsanordningar för varje träd. T.ex. bergskörsbäret, 
som trivs bäst hos oss av alla de japanska körsbären, är krävande med 
tanke på sin växtplats. Växtplatsen ska vara ljus för att blomningen ska blir 
riklig. 

 
 
Föredragande Direktör för samhällstekniksa väsendet Anna-Kaisa Kauppinen   
 
Beslutsförslag Samhällstekniska nämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen och vidare 

kommunfullmäktige ovanstående svar på fullmäktigemotionen 20/2021:  
Körsbärspark i Kyrkslätt. 

 
 
Behandling Under behandlingen gav Aku Leijala följande förslag om återremittering: 

Att öka delaktighet och gemenskap bland kommuninvånare och företagare 
är mycket viktigt, vilket kunde främjas genom en körsbärspark. Tanken är 
att företag, föreningar och till och med privatpersoner skulle kunna 
sponsorera ett träd till parken så att man skulle ha en skylt under trädet 
som visar vems trädet är. Det finns säkert flera möjliga platser, och 
eftersom man har fått körsbärsparken i Kasberget i Helsingfors att frodas 
och blomstra, skulle man tro att det finns lämpligt bördig mark också för 
körsbärsträd i Kyrkslätt. Bakom kyrkan växer det tydligen också 
körsbärsträd. Förslaget har fått mycket understöd av kommuninvånarna i 
sociala medier. 

 Förslaget understöddes av Ronja Karkinen och Teemu Kelkka. 
 
 Kim Liljequist gav följande klämförslag: Om man överväger att anlägga en 

körsbärspark och beslut om saken fattas (i andra fall än i samband med 
nybyggande), ska planerandet och genomförandet av parken av 
kostnadsskäl förläggas till en sådan tid som Kyrkslätts kommunekonomi 
igen är i balans.* 

 Förslaget understöddes av Aleksander Polkko. 
 
 Ordföranden konstaterade att man ska rösta om återremitteringsförslaget, 

som vunnit understöd. Ordföranden föreslog följande omröstning: 
utgångförslaget är ”ja” och Aku Leijalas återremitteringsförslag ”nej”. 

 
 För utgångsförslaget röstade fem (5): Matti Kaurila, Pekka Jäppinen, 

Aleksander Polkko, Josephine Frimodig och Hannu Valtanen. 
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 För Aku Leijalas remitteringsförslag röstade sex (6); Jenny Snellman, 

Sanni Jäppinen, Ronja Karkinen, Teemu Kelkka, Kim Liljequist och Aku 
Leijala.  

 
 Ordföranden konstaterade att nej-rösterna vann och 

återremitteringsförslaget vann med rösterna sex (6) - fem (5). 
 Klämförslaget förföll på grund av återremitteringen.   
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade återremittera svaret för beredning. 
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Svar på fullmäktigemotion nr 24/2021: Åtgärdsprogram för bekämpning av spansk skogssnigel 
(fge) 
Samhällstekniska nämnden 26.10.2023 § 127    
931/11.00.02/2021  
 
 
Beredare Miljöchef Anu Hynninen och underhållschef Annika Selart 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen    
 vikarie chef för kommunalteknik Toni Keski-Lusa 
 
 Samhällstekniska nämnden beslutar ge svaret enligt redogörelsedelen på 

fullmäktigemotion 24/2021 och föreslå kommunstyrelsen och vidare 
kommunfullmäktige att fullmäktige anser att svaret är tillräckligt och 
motionen slutbehandlad. 

  
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade enligt beslutsförslaget. 
 
 
Redogörelse Miljöenheten och underhållsenheten inom serviceområdet för 

samhällsteknik har i samarbete gjort upp Kyrkslätts kommuns 
åtgärdsprogram för bekämpning av spansk skogssnigel. 
Åtgärdsprogrammet föreläggs samhällstekniska nämnden för 
godkännande under vårvintern 2024. 

 
 
Beslutshistoria Kommunfullmäktige 30.08.2021 § 99  
  
 
 
 De Grönas fullmäktigegrupp / Reetta Hyvärinen lämnade följande motion 

vid kommunfullmäktiges sammanträde: 
 
 ”Den spanska skogssnigeln är en skadlig främmande art vars förekomst 

enligt invånares observationer har ökat kraftigt i Kyrkslätt under den 
gångna sommaren. För att främmande arter inte ska sprida sig i Kyrkslätt 
ska kommunen göra upp ett åtgärdsprogram för bekämpning av arten på 
samma sätt som t.ex. gjorts beträffande jätteloka och vresros. 

 
 Den bästa praxisen kan samlas in för åtgärdsprogrammet från andra 

kommuner som har längre erfarenhet av arbetet för bekämpning av 
skadliga arter. Sådana åtgärder kan vara bland annat kartläggning av 
platser där arten förekommer, synlig informationsspridning, instruktion i 
igenkänning av arten och invånarnas deltagande i bekämpningsarbetet. 

 
 Reetta Hyvärinen  

mailto:fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi
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 De Grönas fullmäktigegrupp” 
 
 Förutom av Reetta Hyvärinen hade motionen även undertecknats av 

följande fullmäktigeledamöter: Johanna Fleming, Piia Aallonharja, Kim 
Åström, Martin Valtonen, Kim Liljequist, Jerri Kämpe-Hellenius, Josephine 
Frimodig, Sanni Jäppinen, Marjut Frantsi-Lankia, Liisa Kosonen, Ronja 
Karkinen, Anneli Granström, Katja Ylisiurua och Maarit Orko. 

   
 
    
  
Beslut Kommunfullmäktige beslutade sända motionen till kommunstyrelsen för 

beredning. 
 
 
 
 Samhällstekniska nämnden 18.11.2021 § 163  
  
 
 
Beredare vik. chefen för kommunalteknik Ylva Wahlström, miljöchef Anu Hynninen, 

miljöplanerare Merja Puromies, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
 Kommunaltekniska tjänsterna och miljövårdsenheten konstaterar som svar 

på fullmäktigemotionen: 
 
 Den spanska skogssnigeln är en invasiv främmande art som ingår i den 

nationella förteckningen över främmande arter. Enligt lagstiftningen ska 
fastighetens ägare eller innehavare se till att skäliga åtgärder vidtas för att 
utrota eller begränsa spridningen av spanska skogssniglar som 
förekommer på fastigheten, om förekomsten av den spanska skogssnigeln 
eller spridning av den kan orsaka betydande skada för den biologiska 
mångfalden eller medföra fara för hälsa eller säkerhet. På områden i 
kommunens ägo svarar underhållstjänsterna för bekämpningen av 
främmande arter.   

 
 Arten sprids med trädgårdsprodukter som transporteras av människor och 

den spanska skogssnigeln går korta sträckor till exempel från en fastighet 
till en annan.  

 
 Det har inte konstaterats att spanska skogssniglar skulle ha förorsakat 

växtligheten i Kyrkslätts kommuns parkområden nämnvärda skador.  
 
 Underhållstjänsterna har inte vidtagit några särskilda åtgärder mot spanska 

skogssniglar. Spanska skoggsniglar kan förorsaka fastighetsägare förtret 
särskilt när de förekommer i stora mängder. De som använder allmänna 
områden kan uppleva spanska skogssniglar som obehagliga.  
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 I Kyrkslätts kommun har man vaknat till problem som förorsakats av 

spanska skogssniglar. Bekämpningen av den spanska skogssnigeln i 
Kyrkslätts kommuns område beror i huvudsak på kommuninvånarnas 
aktivitet. Man uppmuntrar kommuninvånarna till självständig bekämpning 
på gårdarna, i trädgårdarna och i allmänna områden. 

 
 I Kyrkslätts kommun startades en tjänst för avhämntning av spanska 

skoggsniglar som samlats med kommuninvånarnas talkokrafter våren 
2021. Ett likadant arrangemang används t.ex. i Borgå. Syftet med 
avhämtningstjänsten är att minska belastningen av den fastighetsspecifika 
avfallshanteringen för aktiva kommuninvånare. Underhållstjänsterna 
avhämtar de samlade sniglarna från överenskommen plats och för dem till 
ändamålsenlig avfallshantering. Kommunens avhämtningstjänst och 
bekämpning av den spanska skogssnigeln på egen hand har tillkännagetts 
bl.a. på kommunens webbplats och på kommunens kanaler i sociala 
medier. Miljövården och underhållstjänsterna ger kommuninvånarna 
handledning och rådgivning i identifiering av invasiva främmande arter och 
hur man på rätt sätt bekämpar dem. 

 
 Miljövårdsenheten och underhållstjänsterna samlar uppgifter om förekomst 

av invasiva främmande arter i Kyrkslätt. I miljövårdsenheten har 
utredningen av förekomster av främmande arter koncentrerat sig på 
jättelokor, som enheten också bekämpat i privatägda områden. I 
kommunen förekommer fortfarande många livskraftiga förekomster av 
jätteloka, som ännu ska bekämpas i flera år. Miljövårdsenhten koordinerar 
upprätthållandet av sidan Invasiva främmande arter på kommunens 
webbplats och utarbetandet av åtgärdsprogrammet ”Utrotning av 
jättelokor”. Det pågående ”Projektet för att bekämpa vresros 2021 i 
Kyrkslätt” är ett separat projekt som får statsfinansiering och som 
koordineras av underhållstjänsterna. 

 
Föredragande Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen   
 
Beslutsförslag Samhällstekniska nämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen och vidare 

kommunfullmäktige ovanstående svar på fullmäktigemotionen 24/2021: 
Åtgärdsprogram för bekämpning av spansk skogssnigel. 

 
 
Behandling Under behandlingen gav Hannu Valtanen följande förslag till anvisning; 

Kommunen informerar aktivt kommuninvånarna om bekämpning av 
främmande arter. 

 
 Förslaget understöddes av Sanni Jäppinen, Matti Kaurila, Aku Leijala, 

Pekka Jäppinen, Ronja Karkinen, Aleksander Polkko, Kim Liljequist och 
Jenny Snellman. 

 
 Samhällstekniska nämnden godkände enhälligt förslaget. 
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 Kim Liljequist gav följande klämförslag: Man utreder möjligheten att 

införa/välja en årligen återkommande dag i kalendern för gemensamma 
frivilliga talkon som gäller hela kommunens område, då kommuninvånarna 
tillsammans skulle bekämpa den spanska skogssnigeln och andra 
främmande arter i sin näromgivning. Detta skulle vara verksamhet som 
ökar kommuninvånarnas gemensamma positiva kommunimage och det 
skulle inte få orsaka tilläggskostnader för kommunen. 

 
 Förslaget understöddes av Aku Leijala, Josephine Frimodig och Jenny 

Snellman. 
 
 Samhällstekniska nämnden godkände enhälligt förslaget. 
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade 
 
 1 
 föreslå kommunstyrelsen och vidare kommunfullmäktige ovanstående svar 

på fullmäktigemotionen 24/2021: Åtgärdsprogram för bekämpning av 
spansk skogssnigel 

 
 2 
 ge följande anvisning: Kommunen informerar aktivt kommuninvånarna om 

bekämpning av främmande arter. 
 
 
 Samhällstekniska nämnden lade till följande kläm: Man utreder möjligheten 

att införa/välja en årligen återkommande dag i kalendern för gemensamma 
frivilliga talkon som gäller hela kommunens område, då kommuninvånarna 
tillsammans skulle bekämpa den spanska skogssnigeln och andra 
främmande arter i sin näromgivning. Detta skulle vara verksamhet som 
ökar kommuninvånarnas gemensamma positiva kommunimage och det 
skulle inte få orsaka tilläggskostnader för kommunen. 

 
 
 
 Kommunstyrelsen 30.11.2021 § 545    
 931/11.00.02/2021    
 
 
Beredare vik. chefen för kommunalteknik Ylva Wahlström, miljöchef Anu Hynninen, 

miljöplanerare Merja Puromies, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar  
 
 1 
 föreslå kommunfullmäktige ovanstående svar på fullmäktigemotion 

24/2021: Åtgärdsprogram för bekämpning av spansk skogssnigel 
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 2 
 antecknar för kännedom samhällstekniska nämndens anvisning i ärendet: 

Kommunen informerar aktivt kommuninvånarna om bekämpning av 
främmande arter. 

 
 3 
 antecknar för kännedom följande kläm av samhällstekniska nämnden: Man 

utreder möjligheten att införa/välja en årligen återkommande dag i 
kalendern för gemensamma frivilliga talkon som gäller hela kommunens 
område, då kommuninvånarna tillsammans skulle bekämpa den spanska 
skogssnigeln och andra främmande arter i sin näromgivning. Detta skulle 
vara verksamhet som ökar kommuninvånarnas gemensamma positiva 
kommunimage och det skulle inte få orsaka tilläggskostnader för 
kommunen. 

 
 4 
 justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 
 
 
Behandling Vik. chef för kommunalteknik Ylva Wahlström presenterade ärendet. En 

diskussion fördes. Under behandlingen gav Saara Huhmarniemi med 
understöd av Marjut Frantsi-Lankia, Anna Aintila, Markus Myllyniemi, Piia 
Aallonharja,  Kim Åström, Anna Sahiluoma, Ville Salminen och Timo 
Haapaniemi följande återremitteringsförslag: ”Motivering: I 
fullmäktigemotionen föreslogs att kommunen gör upp ett åtgärdsprogram 
för bekämpning av spansk skogssnigel. Ur svaret framgår inte om 
kommunen har för avsikt att göra upp en åtgärdsplan eller inte. Anvisning 
för den fortsatta beredningen: Kommunen utreder möjligheterna för att 
göra upp ett åtgärdsprogram för bekämpning av spansk skogssnigel. Med 
hjälp av åtgärdsprogrammet kan man på lång sikt bekämpa den 
främmande arten, förbättra koordineringen av frivilligarbete och mera 
noggrant övervaka spridningen av spansk skogssnigel på kommunens 
område. Man har god erfarenhet av åtgärdsprogrammen som kommunen 
tidigare har gjort upp för bekämpning av jätteloka och vresros.” 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt återremitteringsförslaget. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade återremittera ärendet för 

tjänstemannaberedning. 
 
För kännedom  
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Anmälningsärenden för kännedom 
 
Samhällstekniska nämnden 26.10.2023 § 128  
    

 
  
Föredragande förvaltningssekreterare Suvi Wikström, fornam.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
   
Beslutsförslag Samhällstekniska nämnden beslutar anteckna anmälningsärendena för 

kännedom. 
 
- Helsingfors förvaltningsdomstols beslut 19.10.2023 nr  6013/2023, 

Besvär över gatuplan: Chefen för kommunalteknik har 6.7.2022 § 57 
godkänt gatuplanen för Sarvviksportens detaljplaneområde. 
Helsingfors förvaltningsdomstols beslut: besvären undersöks inte till en 
del och förkastas till en del.  

 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade enligt beslutsförslaget. 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 117, § 118, § 119, § 
120, § 121, § 124, § 125, § 126, § 127, § 128 

 

Besvärsförbud 

I beslut, som gäller endast beredning eller verkställighet, får ändring inte sökas 
enligt 136 § i kommunallagen 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 122, § 123 

 

KOMMUNALBESVÄR 
 
Anvisning om anförande av kommunalbesvär till Helsingfors förvaltningsdomstol över 
samhällstekniska nämndens beslut 
I detta beslut söks ändring genom besvär. Ändring i ett beslut med anledning av ett rättelseyrkande 
får sökas genom kommunalbesvär endast av den som framställt rättelseyrkandet. 
Om beslutet har ändrats med anledning av rättelseyrkandet, får ändring i beslutet sökas också av 
den som beslutet avser eller av den vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av beslutet 
(part) samt av kommunmedlemmarna. 

Besvärsmyndighet 
Ändring i beslutet anförs hos Helsingfors förvaltningsdomstol. 

Besvärstid 
Besvär ska anföras inom 30 dagar från delfåendet av beslutet. 

Delfående 

En part anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att brevet sändes, om inte något annat visas. 
Vid vanlig elektronisk delgivning med partens samtycke, anses parten ha fått del av beslutet den 
tredje dagen efter att meddelandet sändes, om inte något annat visas. 
Vid bevislig delgivning anses parten ha fått del av beslutet vid den tidpunkt som framgår av 
mottagningsbeviset eller vid den tidpunkt som antecknats på ett skilt mottagningsbevis. 
 
En kommunmedlem anses ha fått del av beslutet sju dagar efter det att protokollet fanns tillgängligt 
i det allmänna datanätet. 
 
Dagen för delfåendet eller den dag då beslutet lagts fram ska inte medräknas då tiden för sökande 
av ändring beräknas. Om sista dagen av den bestämda tiden infaller på helgdag, 
självständighetsdagen, första maj, julaftonen eller midsommaraftonen eller helgfri lördag får besvär 
anföras första vardagen därefter. 

Besvärsgrunder 
Kommunalbesvär får anföras på den grunden att 
 
• beslutet har tillkommit i oriktig ordning, 
 
• den myndighet som fattat beslutet har överskridit sina befogenheter eller 
 
• beslutet annars strider mot lag. 
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Den som anför besvär ska presentera besvärsgrunderna för besvärsmyndigheten innan 
besvärstiden löper ut. 

Besvärsskriftens innehåll 
Besvär ska anföras skriftligt. Också elektroniska dokument uppfyller kravet på skriftlig form. 
 
I besvären, som riktas till besvärsmyndigheten, ska uppges: 

 
• det beslut i vilket ändring söks 
 
• till vilka delar ändring söks i beslutet och vilka ändringar som yrkas 
 
• de grunder på vilka ändring yrkas. 
 
I besvären ska ändringssökandens namn och hemkommun uppges. Om ändringssökandens talan 
förs av hans eller hennes lagliga företrädare eller ombud eller om någon annan person har avfattat 
besvären, ska även denna persons namn och hemkommun anges. 
I besvären ska dessutom uppges postadress, telefonnummer och övrig nödvändig 
kontaktinformation. Om besvärsmyndighetens beslut får delges som ett elektroniskt meddelande 
ska också e-postadress uppges. 
Ändringssökanden, den lagliga företrädaren eller ombudet ska underteckna besvären. 

Till besvären ska fogas 
 
• det beslut i original eller kopia i vilket ändring söks genom besvär 
 
• intyg över vilken dag beslutet har delgetts eller någon annan utredning över när 
besvärstiden har börjat 
 
• de handlingar som ändringssökanden åberopar till stöd för sina yrkanden, om de inte 
redan tidigare har lämnats till myndigheten. 

Inlämning av besvärsskriften 
Besvärsskriften ska inom besvärstiden lämnas in till Helsingfors förvaltningsdomstol på adressen: 

 
Helsingfors förvaltningsdomstol 
Banbyggarvägen 5 
00520 HELSINGFORS 
Telefon: 029 56 42000 (växel), Kundtjänst/registratorskontoret 029 56 42069 
Telefax: 029 56 42000 
E-post: helsinki.hao@oikeus.fi 
Tjänstetid: 8.00–16.15 
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Besvärsskriften kan på eget ansvar sändas per post eller med bud. Besvärshandlingarna ska 
lämnas till posten i så god tid att de hinner fram senast på den sista dagen av besvärstiden före 
ämbetstidens slut. 

På eget ansvar kan besvärsskriften också sändas per telefax eller e-post inom den utsatta 
besvärstiden. En handling som ska sändas inom utsatt tid ska före utgången av den utsatta tiden 
tillställas rättskipningsmyndigheten så att handlingen finns tillgänglig för myndigheten i 
mottagarapparaten eller datasystemet. 

Besvär kan också anföras i förvaltnings- och specialdomstolarnas tjänst på adressen 
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 

Avgift för behandling av besvär 
Med stöd av lagen om domstolsavgifter (1455/2015) tas det hos ändringssökanden ut en 
behandlingsavgift på 270 euro i förvaltningsdomstolen. Rättegångsavgiften tas emellertid inte ut, 
om förvaltningsdomstolen ändrar det överklagade beslutet till förmån för ändringssökanden. 

Skadeståndsärenden 
Förvaltningsdomstolen prövar inte krav som gäller grund för skadestånd eller skadeståndsbelopp. 
Den behöriga allmänna domstolen (tingsrätten) behandlar tvistemål som gäller skadeståndskrav. 

Arbetsavtalsärenden 
Förvaltningsdomstolen tar inte besvär, som gäller beslutets stridighet med arbetsavtalslagen, till 
prövning. Den allmänna domstolen (tingsrätten) behandlar tvistemål som gäller tolkning av 
arbetsavtalslagen. 


